



Center for Diversity and National Harmony

Daily News Letter

No.(12), Shwe Li Street,
Kamayut Township,
Yangon11041, Myanmar

အတွဲ (၁)၊ အမှတ် (၂၆၇)

နေ့စွဲ။ ၃၀.၁၀.၂၀၁၅ (သောကြာနေ့)

စဉ်	နေ့စွဲ	သတင်းဌာန	အကြောင်းအရာ	အကျဉ်းချုပ်
၁	၃၀.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (5) The Voice Daily Vol.3 No.176 Pg (1, 28)	ဦးသိန်းစိန်	<p>ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဆိုတာ ဘာကိုပြောတာလဲနှင့် နောက်ထပ် ပြောင်းရန် အခြားမရှိဘဲ ကွန်မြူနစ်ပဲရှိတော့တယ်ဟု သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ပြော</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံအား တပ်မတော်အစိုးရ အုပ်ချုပ်သည့်စနစ်မှ ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ ပြောင်းလဲခဲ့ပြီးဖြစ်သောကြောင့် ထပ်မံပြောင်းလဲရန် ကွန်မြူနစ်စနစ်သာကျန်ရှိတော့ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က ငပုတောမြို့ ဥသျှစ်ကွင်းကျေးရွာ ဒေသခံများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားခဲ့သည်။ စနစ်ဟောင်းမှ စနစ်သစ်သို့ ကူးပြောင်းခဲ့သည်မှာ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အာရပ်နိုင်ငံများ ဒီမိုကရေစီအကူးအပြောင်းတွင် သွေးထွက်သံယိုမှုများဖြစ်နေသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် သွေးထွက်သံယိုမှုနည်းပါးအောင် ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှေ့ဆက်ရှင်သန်အောင် ဆက်လက်ကြိုးစားရန်သာလိုအပ်ကြောင်း သမ္မတကပြောကြားခဲ့သည်။ သမ္မတ၏ ငပုတောခရီးစဉ်သို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမြင့်၊ ဦးသိန်းညွန့်တို့ အတူလိုက်ပါခဲ့ပြီး လမ်းတစ်လျှောက် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ အင်အားစုဝင်များက သမ္မတနှင့် ပြည်ခိုင်ဖြိုးတံဆိပ်ပါ ပြက္ခဒိန်များကိုဆောင်၍ ကြိုဆိုမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။</p>
၂	၁.၁၁.၁၅	မွန်းတည့်နေ အတွဲ- ၂ အမှတ်- ၃၃ Pg (2)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p>ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် တာဝန်ယူမှုလုံးဝမရှိဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြော</p> <p>မဲစာရင်းမှားယွင်းမှုများ၊ မဲပေးပိုင်ခွင့်သက်သေခံ ကတ်ပြားကြောင့် ဖြစ်လာနိုင်သည့် အန္တရာယ်များအား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှု လုံးဝမရှိဟု အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့ RFA မနက်ပိုင်း သတင်းထုတ်လွှင့်ချက် ' ဒီမိုကရေစီခရီးကြမ်းနှင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်' အစီအစဉ်၏ မေးမြန်းချက်အပေါ်ဖြေကြားရာတွင်ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းသို့ဖြစ်လာနိုင်သည့် အန္တရာယ်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်း အခြားနိုင်ငံရေး ပါတီအဖွဲ့အ</p>

				စည်းများမှ တက်တက်ကြွကြွ စိတ်ဝင်စားပုံမရှိဘဲ NLD ပါတီတစ်ခုသာ ရုန်းကန်နေရသည်ဟုလည်း ၎င်းက ဆိုသည်။
၃	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (2)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်သူ့ရင်ပြင်ဟောပြောပွဲ တိုင်းအစိုးရခွင့်မပြု</p> <p>ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် ပြုလုပ်မည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ဟောပြောပွဲကို ခွင့်မပြုကြောင်း တိုင်းအစိုးရက အကြောင်းပြန်ကြားခဲ့သည်ဟု NLD အဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။ ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် ဟောပြောခွင့် မရသောကြောင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ လူထုဟောပြောပွဲကို သယံဇာတကျွန်းမြို့နယ်ရှိ သုဝဏ္ဏမြို့၊ ဦးစေတီကွင်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ ဟောပြောပွဲကို ယခင်က ရန်ကုန်မြို့၊ မင်းဓမ္မလမ်းပေါ်ရှိ Myanmar Convention Center တွင်ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း အခြားပွဲတစ်ပွဲနှင့် အချိန်တိုက်နေသောကြောင့် မရန်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ ကျိုက်ဝိုင်းကွင်းတွင် ဟောပြောခွင့်ရခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းကွင်းသည် နေရာကျဉ်းသောကြောင့် ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် ပြုလုပ်ရန် ထပ်မံစီစဉ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေးအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန်က ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်မျိုးနိုင်</p>
၄	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (9)	Election	<p>ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲရလဒ်တူညီနေပါက ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဆုံးဖြတ်မည်</p> <p>ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြိုင်ဘက် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ခိုင်လုံမဲအရေအတွက်ချင်း တူညီနေပါက ရွေးကောက်ပွဲ အသစ်ထပ်မံကျင်းပပေးရန် (သို့) ဆိုင်းငံ့ထားရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်တွင် ခိုင်လုံမဲအများဆုံးရရှိထားသူများ၏ ဆန္ဒမဲအရေအတွက် တူညီနေသဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအသစ် ထပ်မံကျင်းပရန် သင့်၊ မသင့်ကို တိုင်းဒေသကြီး (သို့) ပြည်နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသည် သဘောထားမှတ်ချက်နှင့်အတူ ကော်မရှင်သို့ အမြန်ဆုံးအစီရင်ခံရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ခြောက်ထောင်ကျော်က မဲဆန္ဒနယ်ပေါင်း တစ်ထောင်ကျော်တွင် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မဲဆန္ဒရှင် ၃၄ သန်းကျော်ခန့်ရှိကြောင်း ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">နန္ဒ</p>
၅	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (12)	Election	<p>အောင်လံမြို့ ဒီချုပ်ပါတီအောင်နိုင်ရေးဖျော်ဖြေပွဲ လှူသုံးသောင်းကျော် လာရောက်</p> <p>အောင်လံမြို့တွင် NLD အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ အလှူပြုဖျော်ဖြေရေး ယာဉ်အပါအဝင် ယာဉ်မျိုးစုံဖြင့် မြို့တွင်းလှည့်လည်အင်းအားပြု</p>

				<p>မဲဆွယ်ပွဲတွင် ပါတီဝင်များနှင့် ဒေသခံ စုစုပေါင်း သုံးသောင်းကျော် ပူးပေါင်းပါဝင်လှည့်လည်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ယင်းပွဲတွင် ယာဉ်အစီးရေ ငါးဆယ်ကျော်၊ ထော်လာဂျီယာဉ်နှင့် သုံးဘီးယာဉ် အစီးရေ သုံးဆယ်ခန့်၊ ဆိုင်ကယ်၊ ဆိုက်ကားအစီးငါးရာခန့် ဒီချုပ်ပါတီအမှတ်တံဆိပ် အင်္ကျီများ၊ ဝီနိုင်းပိုစတာများ ကိုင်ဆောင်ကာ လှည့်လည်ပွဲတွင် ပူးပေါင်းခဲ့ကြသည်။ အောင်လံမြို့တွင်း လှည့်လည်ဖျော်ဖြေမည့် အစီအစဉ်ကို နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်နှင့် ၂ ရက်တို့တွင် ဆက်လက်ပြုလုပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">လင်းသက်နိုင်</p>
၆	၃၀.၁၀.၁၅	ပြည်မြန်မာ အတွဲ (၃) အမှတ် (၃၇) p (3)	Election	<p>ကျေးသီး၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်နှင့် ဒေသအချို့တွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းရခြင်းမှာ ကော်မရှင်တစ်ခုတည်း၏ ဆုံးဖြတ်ချက်မဟုတ်ဟု ဆို</p> <p>ကျေးသီးမြို့နယ်၊ မိုင်းရှူးမြို့နယ်နှင့် နယ်မြေဒေသအချို့တွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းရခြင်းမှာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ဆုံးဖြတ်ချက် တစ်ခုတည်းကြောင့် မဟုတ်ဟု ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေးက အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပသော ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးဗဟိုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် ၃/ ၂၀၁၅ တွင် ပြောကြား လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်းနယ်မြေဒေသအချို့တွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းရခြင်းမှာ ကော်မရှင်တစ်ခုတည်းမှမဟုတ်ဘဲ သီပေါမြို့နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ ရှမ်းပြည်နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များက ၎င်းဒေသများတွင် လုံခြုံရေးအခြေအနေအရ ရွှေ့ဆိုင်းပေးရန် တင်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။</p> <p style="text-align: right;">အေဝိုင်အီး</p>
၇	၃၀.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (15)	USDP	<p>နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ခရီးစဉ်များသည် သမ္မတအနေနဲ့သွားတာ လား ပါတီဥက္ကဋ္ဌအနေနဲ့ သွားတာလား စဉ်းစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးဌေးဦး ပြော</p> <p>ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် နီးကပ်လာချိန်အတွင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၏ ခရီးစဉ်များအပေါ် ဝေဖန်မှုများ ထွက်ပေါ်လျက်ရှိပြီး သမ္မတအနေနဲ့သွားတာလား၊ ပါတီဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် သွားတာလား စဉ်းစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးက အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က ဟင်္သာတမြို့၊ နတ်မော်၊ ဝေဠုဝန်ဘုန်းကြီးကျောင်း၌ မီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားခဲ့သည်။ သမ္မတအနေဖြင့် ပါတီဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် သွားပါက မဖြစ်သင့်ကြောင်းနှင့် သမ္မတအနေဖြင့် သွားသည်ဆိုပါက</p>

				ဝေဖန်သူများ၏ စိုးရိမ်လွန်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဦးဌေးဦးကဆိုသည်။
၈	၃၀.၁၀.၁၅	The Voice Daily Vol.3 No. 176 Pg (3)	USDP	<p>လူထုခေါင်းဆောင်ဆိုတာ မရှိသေးဟု ကြံ့ခိုင်ရေးပူးတွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးဆို</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး အားပေးထောက်ခံထားသည့် ပါတီအဖွဲ့အစည်းမရှိသေးသည့်အတွက် လူထုခေါင်းဆောင်ဆိုသည်မှာ မရှိနိုင်သေးကြောင်း ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပူးတွဲပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးက အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က ပြောကြားလိုက်သည်။ အမှန်တကယ်ယုံကြည်မှုရှိသည့် ပြည်သူများနှင့် ၎င်းတို့၏ ကျောထောက်နောက်ခံ အသိုင်းအဝိုင်း လုပ်နိုင်စွမ်းများဖြင့် တည်ထောင်ထားသည့် အင်အားကြီးမားသည့် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီပင်လျှင် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးပါဝင်ခြင်းမရှိသေးသည့်အတွက် ကြိုးစားရဦးမည်ဖြစ်ပြီး သန်း၅၀ကျော်သော ပြည်သူများစာရင်း၌ ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီဝင်များ ပါဝင်သော်လည်း အခြားပါတီက မဟုတ်ခြင်းကြောင့် အခြားပါတီတစ်ခုခုကို ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အားပေးသည်ဟုမဆိုနိုင်ကြောင်း၊ ၎င်းကိုယ်တိုင်သည်လည်း ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၏ တာဝန်အရှိဆုံးပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သော်လည်း လူထုခေါင်းဆောင် မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပါတီခေါင်းဆောင်သာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။</p>
၉	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (1,2)	NLD	<p>ဒီချုပ် အမတ်လောင်းများ သာကေတတွင် မဲဆွယ်စဉ် ဓားခုတ်ခံရ</p> <p>NLD အဖွဲ့ချုပ်၏ သာကေတမြို့နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ သာကေတမြို့နယ်အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆင်းစဉ် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့ ည ၉ နာရီခန့်က သာကေတမြို့နယ် မာန်ပြေရပ်ကွက် ၈ လမ်းထိပ်တွင် ဓားဖြင့်အခုတ်ခံရပြီး လက်ရှိလွှတ်တော် အမတ် ဦးနိုင်ငံလင်းအပါအဝင် ပါတီဝင်နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ သာကေတမြို့နယ် မာန်ပြေရပ်ကွက်အတွင်း အလှပြယာဉ်ဖြင့် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆင်းရာ မာန်ပြေ (၈) လမ်းထိပ်အရောက်တွင် အမျိုးသားတစ်ဦးက ဓားဖြင့် ရန်စတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒီချုပ်၏လက်ရှိပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ကာ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းဖြစ်သော ဦးနိုင်ငံလင်း ဒဏ်ရာအပြင်းအထန်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းဖြစ်စဉ်အတွက် သံသယ ရှိသူ သုံးဦးကို ဖမ်းဆီးထားကြောင်း သာကေတမြို့နယ် ဒီချုပ်သတင်းပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ကိုငြိမ်းကျော်က ပြောသည်။ ဓားဖြင့် ခုတ်ခံရမှုကြောင့် ဦးနိုင်ငံလင်းနှင့် လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဒီချုပ်ကိုယ်စားပြု၍ ယှဉ်ပြိုင်မည့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဒေါ်သက်ထားနွယ်၏ ရွေး</p>

				<p>ကောက်ပွဲမန်နေဂျာ NLD ပါတီဝင် မသန္တာမော်၊ ပါတီဝင်ဖြစ်သူ ဦးကျော်သူတို့ ဒဏ်ရာများရရှိသွားကြောင်း ကိုငြိမ်းကျော်ကပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်မျိုးနိုင်၊ ဖြိုးဝေလင်း</p>
၁၀	၃၀.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (3)	NLD	<p>လူပိုစာရင်းများ ပါဝင်လာသည့်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ် ပြောင်းပြန်ဖြစ်သွားနိုင်ဟု NLD ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဝင်းထိန် ပြော</p> <p>မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် လူပိုစာရင်းများ ပါဝင်လာသည့် အတွက် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပြောင်းပြန်ဖြစ်သွားနိုင်သည်ဟု အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဝင်းထိန် က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က မီဒီယာများအား ပြောကြားသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး က နိုင်ငံရေးပါတီများအား ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မိုင်းရှူးနှင့် ကျေးသီးမြို့နယ်များတွင် ရွေးကောက်ပွဲရွှေ့ဆိုင်းခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ခေါ်ယူတွေ့ဆုံခဲ့အပြီး မီဒီယာများအား ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါက ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ယနေ့ကျင်းပသည့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌအား တင်ပြခဲ့ကြောင်းနှင့် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးအောင် စီစဉ်ပေးဖို့ မေတ္တာရပ်ခံခဲ့ကြောင်း ဦးဝင်းထိန်က ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ အပါအဝင် ပါတီခုနစ်ခုခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။</p>
၁၁	၃၀.၁၀.၁၅	စံတော်ချိန် အတွဲ (၃) အမှတ် (၉၁၉) p (1,3)	NLD	<p>NLD အောင်နိုင်ရေး ခြိမ်းခြောက်နှောင့်ယှက်ခံရမှု တစ်နိုင်ငံလုံး တွင် ၇၅ မှုခန့်ရှိ</p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်၏ ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး မဲဆွယ်စည်းရုံးလှုပ်ရှားမှုတွင် ခြိမ်းခြောက်ခံရမှုများ ရှိနေပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ၇၅ မှုခန့်ရှိနေပြီး နှစ်ကိုသာ အရေးယူဖြေရှင်း ပြီးသေးကြောင်း ပါတီဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင် ဦးဝင်းထိန်ကပြောသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများအား ခြိမ်းခြောက်နှောင့်ယှက်သည့်ဖြစ်စဉ်များတွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီဝင်များက ပြုလုပ်သည့် အမှု ၁၀ မှုခန့်ရှိပြီး အများစုမှာ တရားခံမပေါ်သေးသည့် အမှုများ ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကဆက်ပြောသည်။ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ဦးစုနတ်တိန်ယန်းဦးဆောင်သည့် နယ်ခြားစောင့် တပ်နယ်မြေ အတွင်း မဲဆွယ်စည်းရုံးခြင်းပြုလုပ်ရာတွင် အဆင်မပြေမှုများ ရှိခဲ့ပြီး ဦးစုနတ်တိန်ယန်းအဖွဲ့မှ ကိုယ်ထိလက်ရောက် ကျူးလွန်မှု များရှိခဲ့သည့်အပြင် ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခံရသည့် ဖြစ်စဉ်များပါ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဦးဝင်းထိန်က ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">နိုင်လင်း (နေပြည်တော်)</p>

၁၂	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (12)	ပါတီ	<p>ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပါတီက တောင်ကြီးတွင် ပါတီကိုယ်စားလှယ်လောင်း လက်ကမ်းစာရွက်များ တစ်အိမ်တက်ဆင်း ဝေငှ</p> <p>တိုင်းရင်းသားပါတီ ၂၃ ပါတီဖြင့် စုစည်းဖွဲ့စည်းထားသည့် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပါတီသည် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က တောင်ကြီးမြို့ရှိ အရှေ့မြို့ပတ်လမ်းနှင့် အနောက်မြို့ပတ်လမ်း တစ်လျှောက်တွင် ကားများဖြင့် လှည့်လည်ကာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပါတီများက တစ်အိမ်တက်ဆင်း ဝေငှခဲ့သည်။ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပါတီနှင့် ပူးပေါင်းထားသည့် တိုင်းရင်းသားပါတီများပါ လှုပ်ရှားမှုတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြသည်ဟု FUP မှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရွှန်ချစ်ငြိမ်း</p>
၁၃	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (3)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p>လားရှိုးမြို့ အမှတ် (၆၂၆) ထောက်ပို့တပ်ရှေ့ ဗုံးပေါက်ကွဲ</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း လားရှိုးမြို့ အခြေစိုက် မြန်မာ့တပ်မတော် အမှတ် (၆၂၆) ထောက်ပို့တပ်ရှေ့တွင် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက် ညက ဗုံးပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိသူမရှိခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း တောင်ကြီးမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်က ကားတစ်စီးအတွင်းသို့ ဗုံးပစ်ခတ် ဖောက်ခွဲခံရသလို ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မူဆယ်မြို့တွင်လည်း အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ဗုံးတစ်လုံးပေါက်ကွဲကာ ကျောင်းသူသုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ယခုဖြစ်ရပ်သည် အောက်တိုဘာလအတွင်း တတိယအကြိမ် ဖောက်ခွဲခံရခြင်းသည်။ လက်ရှိတွင် တပ်မတော်နှင့်ရှမ်းပြည် တပ်မတော် မြောက်ပိုင်း SSPP/ SSA တို့ တိုက်ပွဲသည် မိုင်းရှူးမြို့နယ်ဘက်မှ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နယ်စပ်ဘက်သို့ ရောက်ရှိလာသည်ဟု ရှမ်းပြည်နယ် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်သစ်လွင်၊ ငြိမ်းချမ်း</p>
၁၄	၃၀.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (5)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p>လက်ရှိ တိုက်ပွဲများဖြစ်နေခြင်းကို စိုးရိမ်ကြောင်းနှင့် လူ့အသက်များကို တန်ဖိုးထားကြရန် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ အစည်းအဝေး၌ KNU မှ ဗိုလ်ချုပ်စောအိုင်းဇော် ပြော</p> <p>လက်ရှိတွင် အစိုးရတပ်မတော်နှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေခြင်းကို စိုးရိမ်ကြောင်းနှင့် လူတိုင်းလူတိုင်းသည် သူတန်ဖိုးနှင့်သူရှိသောကြောင့် လူ့အသက်များကို တန်ဖိုးထားကြရန် KNU မှ ဗိုလ်ချုပ်စောအိုင်းဇော်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က MPC ၌ပြုလုပ်သည့် JMC အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားသည်။ အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တို့၏ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး</p>

				<p>ကော်မတီ (JMC) အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရဘက်မှ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်စိုးအပါအဝင် ကိုယ်စားလှယ် ၁၀ ဦးနှင့် တိုင်း ရင်းသားများဘက်မှ ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း ၁၀ ဦးတက်ရောက် ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးအား အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်မှ ၃၁ အထိ ပြုလုပ်ရန် လျာထားသည်ဟု သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်ဇော်ထွန်း</p>
၁၅	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (12)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p>ထားဝယ်တွင် NCA လက်မှတ်ထိုးပွဲကို ကြိုဆိုထောက်ခံပွဲ ပြုလုပ်မည်</p> <p>နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု NCA စာချုပ်ချုပ်ဆို အောင်မြင်မှုအတွက် ထားဝယ်ခရိုင် မြို့နယ်များမှ ကြိုဆိုထောက်ခံပွဲကို ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ နိုဝင်ဘာလဆန်းတွင် ထားဝယ်ခရိုင် ရှိ မြို့နယ် လေးမြို့နယ်မှ ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ထားဝယ်မြို့ရှိ ရွှေဝယ်သီရိ မိုးလုံလေလုံ အားကစားခန်းမတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကပြောသည်။ ယင်း NCA စာချုပ် ကြိုဆို ထောက်ခံပွဲ အခမ်းအနားကို တနင်္သာရီရှိ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် KNU တပ်မဟာ (၄) မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအခမ်းအနားကို မြိတ်နှင့် ကော့သောင်း ခရိုင်များတွင်လည်းဆက်လက် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">စိုးမိုးအောင်</p>
၁၆	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (7)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p>SSPP/ SSA ဌာနချုပ်အနီး တွင် တိုက်ပွဲများ အပြင်းအထန် ဖြစ်ပွား</p> <p>ရှမ်းပြည်တပ်မတော်မြောက်ပိုင်း SSPP/ SSA ဌာနချုပ် အနီးတွင် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က တိုက်ပွဲများ အပြင်းအထန် ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေပြီး ဒေသခံများ မိုင်းရှူးနှင့် လားရှိုးမြို့များ သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရကြောင်း ရှမ်းလူမှုအဖွဲ့အစည်း ကွန်ရက်မှ သိရသည်။ တိုက်ပွဲကြောင့် စစ်ရှောင်သူဦးရေ လေးထောင်မှ ငါးထောင်ကြားထိ မြင့်တက်လာကာ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး အကူအညီများ လိုအပ်နေသည်ဟု ရှမ်းလူမှုအဖွဲ့အစည်းကွန်ရက်မှ စိုင်းဆိုင်မိန်းကပြောသည်။ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က မိုင်းရှူးမြို့နယ် မိုင်းစံမြို့အခြေစိုက် ခလရ (၁၅၀) ကို SSPP/ SSA က လက်နက်ကြီးဖြင့် အချက် ၃၀ ခန့် ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ဟု ရဲ အရာရှိတစ်ဦးကပြောသည်။ အောက်ဆိုဘာ ၂၉ ရက် နံနက် အစောပိုင်းတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဝမ်ဟိုင်းဌာနချုပ် အနီးသို့ လက်နက် ကြီးလေးလုံးပစ်ခတ်ပြီး နေအိမ်နှင့် ကားအချို့က ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု SSPP/ SSA မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ဒေသခံများက မိုင်းရှူးနှင့် ကျေးသီးမြို့နယ်တို့တွင် ရွေးကောက်ပွဲ မကျင်းပတော့ဟု ကြေညာထား၍ ဒေသတွင်း စစ်ရေးအရှိန်ဆက် မြင့်နေမည်ကို စိုးရိမ်လျှက်ရှိသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်သစ်လွင်</p>

၁၇	၃၀.၁၀.၁၅	DEMOCRACY Today အတွဲ (၂) အမှတ် (၂၉၃) Pg (1, 8)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p>NCA လက်မှတ်ရေးထိုးအဖွဲ့များအား လူနံ၊ လူအဟု စွပ်စွဲမှုများနှင့် အကောင်းမမြင်မှုများ မမှန်ကန်ကြောင်းကို လုပ်ဆောင်မှုများဖြင့် သက်သေပြမည်ဟု JMC တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ကတိပြု</p> <p>NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအား လူနံလူအဟု ပြောဆိုစွပ်စွဲမှုများနှင့် အကောင်းမမြင်မှုတို့ရှိနေပြီး ယင်းသို့ ပြောဆိုနေကြသကဲ့သို့ မဟုတ်မှန်ကြောင်းကို လုပ်ဆောင်ချက်များဖြင့် သက်သေပြရမည်ဖြစ်ကြောင်း JMC အဖွဲ့ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်စောအိုင်းဇော်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က MPC ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် JMC အစည်းအဝေး၌ ပြောကြားသည်။ ယင်းသို့ပြောဆိုမှုများအား လုပ်ဆောင်ချက်များဖြင့် သက်သေပြကြရမည့်အပြင် တိုးတက်မှုများဖြင့်လည်း NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်သေးသည့်အဖွဲ့များ ပါဝင်နိုင်ရေးကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဟု ၎င်းကဆိုသည်။ JMC အစည်းအဝေးသို့ နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များ စုံလင်စွာတက်ရောက်ပြီး NCA ပါ JMC ၏ တာဝန်များကိုအဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်ရေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">YM</p>
၁၈	၃၁-၆.၁၀.၁၅	မြန်မာသံတော်ဆင့် အတွဲ-၄ အမှတ်- ၃၄ Pg (က)	Other	<p>နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများလွတ်မြောက်ရေး အစာငတ်ခံ ဆန္ဒပြသူများအတွက် သံဃာတော်များ ဆုတောင်းပွဲပြုလုပ်မည်</p> <p>နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအား ခြွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံး လွတ်ပေးရေးအတွက် သာယာဝတီထောင်တွင် အစာငတ်ခံဆန္ဒပြနေသူများအား ထောက်ခံသည့်အနေဖြင့် ၂၀၁၇ ရွှေဝါရောင် သံဃာ့အရေးအခင်းမှ သံဃာတော်များဦးဆောင်၍ လမ်းလျှောက်ဆုတောင်းပွဲတစ်ရပ်အား အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်တွင် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်နေကြောင်း ရွှေဝါရောင်ဦးဆောင် သံဃာတော်တစ်ပါးဖြစ်သူ ဦးစန္ဒာသီရိ (ဦးဇင်းပုရစ်) က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့က မိန့်ကြားသည်။ အကျဉ်းထောင်ထဲတွင် တိုက်ပွဲဝင်နေသူများအတွက် မိမိတို့တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ ပူးပေါင်းပါဝင်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ဆူးလေဘုရားတွင်ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ဦးစန္ဒာသီရိ (ဦးဇင်းပုရစ်) က မိန့်ကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ရွှေဝါရောင်သံဃာတော်များသည် ဖမ်းဆီးခံနိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ အမြန်ဆုံးလွတ်ပေးရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ လွတ်လပ်တရားမျှတစွာကျင်းပ ပေးရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍လည်း သဘောထားကြေညာချက် တစ်စောင်ကိုလည်း ထုတ်ပြန်သွားရန်ရှိသည်ဟု သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်မှူး</p>

၁၉	၃၀.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (10)	Other	<p>သမ္မတရုံးဝန်ကြီး ဦးစိုးမောင် သမ္မတဖြစ်လာနိုင်ဟု လယ်ရီဂျောင် ခန့်မှန်း</p> <p>ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ၂၀၁၆ တွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အစိုးရ အဖွဲ့သစ်ကို ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့် အမျိုးသားဒီမို ကရေစီအဖွဲ့ချုပ်က ဖွဲ့စည်းနိုင်မည်မဟုတ်ဘဲ စစ်တပ်အလိုကျ လက်ရှိ သမ္မတရုံး အမှတ် (၂) ဝန်ကြီး ဦးစိုးမောင် သမ္မတသစ် ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း မြန်မာ့အရေးကျွမ်းကျင်သူ လယ်ရီဂျောင်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်က မန္တလေးမြို့တွင် ပြုလုပ်သည့် ရွေး ကောက်ပွဲအလွန် မြန်မာ့အရေးနှင့် လားရာဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြောသည်။ တပ်မတော်နှင့် ပြည်ခိုင်ဖြိုး ပါတီသည် လူထုထောက် ခံမှု အားကောင်းသည့် ဒီချုပ်ပါတီကို ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မည် မဟုတ်သော် လည်း ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပြောင်းလဲနိုင်ရန် ကြိုးစားနေသည် ဟု လယ်ရီဂျောင်ကပြောသည်။ ဦးစိုးမောင်ကိုသမ္မတအဖြစ်တင်မြှောက်ပြီးအချို့ကိုနောက်ကွယ်မှ ထိန်းချုပ်ကာ လူထု ထောက်ခံမှု NLD အဖွဲ့ချုပ်နှင့်အတူ လက်တွဲလုပ်ကိုင်ရန် ကြိုးစား ဖွယ်ရှိကြောင်းဆိုသည်။ လက်ရှိ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးတာဝန်ယူထားသည့် ဦးစိုးမောင်နောက်ကွယ်တင် စစ်တပ်နှင့် အားကောင်းသည့် ဆက်ဆံရေးရှိပြီး တပ်မတော်သား (သို့)ပြည်ခိုင်ဖြိုး ပါတီမှအမည် စာရင်းတင်သွင်းသည့် ဒုသမ္မတ လောင်းဖြစ်လာကာသမ္မတရာထူးရယူဖွယ်ရှိသည်ဟု သုံးသပ်ထား သည်။ မြန်မာနိုင်ငံရေးတွင် အရပ်သားစစ်စစ် သမ္မတသည် ၂၀၂၀ နောက်ပိုင်းမှသာ ဖြစ်လာ နိုင်ခြေရှိကြောင်း ခန့်မှန်းထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">မောင်တော၊ ချမ်းဇော်အောင်</p>
၂၀	၃၀.၁၀.၁၅	The Voice Daily Vol.3 No. 176 Pg (2)	Other	<p>ဘင်္ဂါလီအရေး ကုလလူ့အခွင့်အရေး ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြချက် မြန်မာအစိုးရ ကန့်ကွက်</p> <p>ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေး အထူးကိုယ်စားလှယ်၏ မြန် မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေ နှင့် ပတ်သက်၍ တင်ပြချက်များကို ကန့်ကွက်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ ညွှန် ကြားရေးမှူး ဦးဇော်ဌေးက ပြောကြားလိုက်သည်။ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်နေ့က ထုတ်ပြန်သည့် ယင်းအစီရင်ခံစာ၌ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဘင်္ဂါလီများကို ခွဲခြားဆက်ဆံနေမှုများအပေါ် စိုးရိမ်ကြောင်း၊ ရခိုင် ပြည်နယ်ရှိဘင်္ဂါလီများသည် လက်ထပ်ခွင့်၊ သားဖွားခွင့်၊ လွတ်လပ် စွာသွားလာခွင့်များ ပိတ်ပင်ခံရပြီး နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံး ကာ ဆင်းဆင်းရဲရဲနေရသည့်အပေါ် စိုးရိမ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက် ပွဲတွင် မွတ်ဆလင်အများစုပါဝင်သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၉၀ ကျော်ကို ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အရည်အချင်းမပြည့်မီဟုဆို ကာ ပယ်ချမှု၊ ၂၀၁၀ နှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲတို့တွင် မဲပေး ပိုင်ခွင့်ရှိခဲ့သည့် ရိုဟင်ဂျာ (ဘင်္ဂါလီ) များ မဲပေးခွင့်ဆုံးရှုံးမှုများ၊</p>

				ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ဒုက္ခသည်စခန်းများက ရိုဟင်ဂျာ (ဘင်္ဂါလီများ) လှေစီးထွက်ပြေးနေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်ကြောင်း မစ္စယန်ပီး လီကဖော်ပြထားသည်။ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးဇော်ဌေးက ကလေးမွေးဖွားခွင့်မှာ စွပ်စွဲချက် အဟောင်းများသာဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်စွာသွားလာခွင့်မှာ နိုင်ငံသားတိုင်းရရှိပြီး နိုင်ငံသား မဟုတ်သူများမှာ ခွင့်ပြုချက်တောင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုက္ခသည် စခန်းမှ ဘင်္ဂါလီများ လှေစီးထွက်ပြေးနေကြသည်မှာ မမှန်ကန်ဟု တုံ့ပြန်ပြောကြားသည်။
--	--	--	--	---

ONLINE NEWS

NLD

သာကေတမှာ ဓားဖြင့် ခုတ်သူ မည်သည့် ပါတီဝင်မှ မဟုတ်ဟု အစိုးရပြော

30.10.2015

NLD ပါတီလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးနိုင်ငံလင်းနှင့် ပါတီဝင် ဦး သာကေတတွင် ဓားခုတ်ပြီး ရန်ပြုခံခဲ့ရ သည့် ဖြစ်ရပ်မှာ ကွမ်းယာဝယ်ရာမှ စကားများခြင်း ဖြစ်ပြီး ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများသည် မည်သည့် ပါတီဝင်မှ မဟုတ်ဟု မြန်မာအစိုးရ ပြန်ကြားရေးဌာနမှဆိုပါသည်။ ယခုဖြစ်စဉ်သည် ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း၏ ရန်ဖြစ်ပွားမှုသာ ဖြစ်ပြီး ပါတီစည်းရုံးရေးကိစ္စ ဆောင်ရွက်နေ မှုနှင့် သက်ဆိုင်မှု မရှိကြောင်း မျက်မြင် သက်သေများ ၏ ပြောကြား ချက်အရ သိရသည်ဟု ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှဆိုပါတယ်။

Kamayut Media

RAKHINE NEWS

လူမျိုးတုန်းသတ်ဖြတ်ခြင်းများမရှိဟု မြန်မာအစိုးရပြော

29.10.2015

ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိမူဆလင်ရိုဟင်ဂျာဆိုသူများကိုလူမျိုးတုန်းသတ်ဖြတ်ခဲ့သည်ဟူသော ခိုင်လုံသည့်သက်သေများဖြင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတစ်ရပ်၏ဖော်ထုတ်ချက်ကိုလုံးလုံး လက်ခံစရာမရှိကြောင်း ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဦးရဲထွဋ်ဌင်းပယ် လိုက်သည်။ Fortify Rights ဆိုသည့်အဖွဲ့မှ “Persecution of Rohingya Muslims.” ရိုဟင်ဂျာမူဆလင်များကို ဖိစီးနှိပ်စက်ခြင်းဟူ၍ ခေါင်းစဉ်တပ်ထားသည့် အစီရင်ခံစာအားအောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်တွင်ထုတ်ပြန်ကာ မြန်မာ နိုင်ငံ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ မူဆလင်များ၏ ဘေးဒုက္ခကိုအပြည့်အဝလွတ်လပ်သောစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအတွက်တောင်းဆို လာခြင်းဖြစ်သည်။ အစီရင်ခံစာအား Allard K Lowenstein International နှင့်ယေးလ်ဥပဒေကျောင်းမှ Human Rights Clinic တို့ပူးပေါင်းသည့် လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့များ သုံးနှစ်ကြာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများက လွတ်လွတ်လပ်လပ် လှုပ်ရှားလုပ်ကိုင်နေကြောင်း၊ ၎င်း တို့ထံမှသတင်းများ ရနိုင် ကြားသိနိုင်ကြောင်း၊မြေပြင်သို့သွားကြည့်မည်ဆိုလျှင် အထက်က ပြောဆိုစွပ်စွဲချက်များ မှန်ကန်မှုမရှိကြောင်းကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊အစီရင်ခံစာရည်ရွယ်ချက်သည်ရွေးကောက်ပွဲနီးချိန်ရည်ရွယ်ချက် ရှိရှိ ကြံစည်မှုတစ်ရပ်သာဖြစ်ကြောင်း ဦးရဲထွဋ်က ပြောကြားခဲ့သည်။ Mark Yang, Marc Jacob

MA BA THA

ဆရာတော်ကတော့ ဒဲ့မေးနေပြီမဘာသတွေ လာဖြေလှည့်ပါလား ????

29.10.2015

တရားသဖြင့် ဖြစ်ရအောင် မေးချင်မိတယ်။

"ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသမိုင်းလည်းပျောက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းမျိုးဆက်လည်းပျောက်အောင် အမျိုးမျိုးယုတ်မာခဲ့တာတွေ သိကြပါရဲ့လား။"(ဒီပဲယင်း)

"မျိုးမစောင့်ဘဲ ဘာသာခြား၊ လူမျိုးခြားတွေနဲ့ ပေါင်းစားပြီး ကိုယ့်တိုင်းပြည်၊ ကိုယ့်ရေမြေတွေကို ဖျက်စီးနေတာ ဘယ်သူတွေလဲ။"

"ရွှေနိုင်ငံကနေ နိုင်ငံတကာလိုက်ပြီး ကျွန်ခံနေရတဲ့ ကျွန်နိုင်ငံဖြစ်အောင် အုပ်ချုပ်ခဲ့တာ ဘယ်သူတွေလဲ။"

"ပေါက်ဈေးအမျိုးမျိုးပေးပြီးမှရလာတဲ့ ရာထူးတွေ၊ အာဏာတွေ နဲ့ တိုင်းပြည်အုပ်ချုပ် ကိုယ့်လူမျိုးအချင်းချင်း ဂုတ်သွေးစုပ်နေကြတာ ဘယ်သူတွေလဲ။"

"ဥပဒေအထက်ကနေ ဥပဒေကို လက်တစ်လုံးခြားလုပ်ပြီး ကိုယ့်လူမျိုးတွေကို အမျိုးမျိုး နှိပ်ကွပ်နေတာ ဘယ်သူတွေလဲ။"

"ဘာသာ သာသနာကို ချစ်သလိုနဲ့ ခြောက်လိုက် မြှောက်လိုက် သတ်လိုက် ဖြတ်လိုက် မီးပုံးနဲ့ ပူဇော်လိုက် လိုသလို မှိုင်းတိုက်လိုက် လုပ်နေတာ ဘယ်သူတွေလဲ။"

"ဗုဒ္ဓဘာသာအမည်ခံပြီး ဘုရားမျက်နှာမှ မထောက် ငါးပါးသီလတောင် မလုံဘဲ ရရင် ရသလို ခိုးဆိုး၊ လာဘ်စား၊ ခြစား၊ ရသမျှစားလို့ ဆွေမျိုးတစ်စု ကောင်းကျိုးပြုပြီး တိုင်းပြည်ကြီး ချွတ်ခြံကျ စုတ်ပြတ်သတ်စေတာ ဘယ်သူတွေလဲ။"

ဒီလောက် ယုတ်မာပက်စက်နေကြတဲ့ ကြားထဲက ခုချိန်အထိ ကိုယ်ကျိုးမဖက်ဘဲ တိုင်းပြည်အတွက် ရပ်တည်နေတဲ့ အဖွားအရွယ်၊ အမေအရွယ်ကြီးကိုမှ အားမနာ ဆဲဆိုနေလိုက်ကြတာ။ အံ့ဩစရာပါပဲ။

စိတ်ချပါ ကံ ကံ၏ အကျိုးဆိုတာ တစ်ကျော့ ပြန်လာဦးမှာပါ။

ငရဲ ရှိတယ်၊ တိရစ္ဆာန် ရှိတယ်၊ ပြိတ္တာ ရှိတယ်၊ အသူရကာယ် ရှိတယ် သေကြရဦးမယ် သတိထားကြပါ။

ရေးသူ = အရှင်စန္ဒဇောတိ (သာသနာနွယ်)

Breaking News 30.10.2015

သာကေတမြို့ နယ်မာန်ပြေ ၈ လမ်းထိပ်၌ ဓားဖြင့်အခုတ်ခံရသည့် လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးနိုင်ငံလင်းတို့ ၏အမှုမှ ဖမ်းဆီးခံတရားခံ(၃)ဦးဖြစ်သည့်ဇော်လတ်၊ထက်အောင်နိုင်၊မျိုးမင်းနိုင်တို့ သည် သာကေတမြို့ နယ်အမျိုးဘာသာသာ သနာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ ဝင်များဖြစ်ကြသည့်အတွက် အမြန်ဆုံး ပြန်လွှတ်မြောက်လာစေရန် ရန်ကုန်မြို့မှ မကွေးဆရာတော်အရှင်ပါမောက္ခနှင့်မျိုးချစ်မြန်မာရဟန်းတော်များသမဂ္ဂအဖွဲ့ ညှိနှိုင်းတွေ့ ဆုံခဲ့ပြီးသာကေတ မြို့ နယ် ရဲမှူးအား ယနေ့ ညနေ၌ ဖိအားပေးသွားရောက်တွေ့ ဆုံမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆရာတော် အရှင်ပါမောက္ခမှ 7 Day Daily သတင်းထောက်ကိုရဲနိုင် သို့ ပြောကြားခဲ့ကြောင်းသိရှိရသည်။

[မြန်မာ့သတင်းထူးသတင်းဦးများ Facebook](#)

ELECTION

မြန်မာနိုင်ငံ၏ရွေးကောက်ပွဲဝရန်းသုံးကားဖြစ်သွားနိုင်ကြောင်းကုလလူ့အခွင့်အရေး ကျွမ်းကျင်သူသတိပေး အေအက်ဖ်ပီ

30.10.2015

လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် မျှော်လင့်ထားသည့် အခြေအနေများ ဖြစ်မလာပါက မြန်မာနိုင်ငံ တွင် ဝရန်း သုံးကား အခြေအနေများဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦး ၂၉ရက်နေ့ တွင်သတိပေးထား သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲသည် ဆယ်စုနှစ်များစွာအတွင်း အလွတ်လပ်ဆုံးနှင့် အမျှတဆုံးဖြစ်မည်ဟု ရှုမြင်ထားသည်။ အထူးကိုယ်စားလှယ် ယန်ဟီလီးက စိုးရိမ်စရာများစွာကို တင်ပြ ခဲ့ရာ တွင် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းဒါဇင်ပေါင်းများစွာ အရည်အချင်းမပြည့်မီဟုဆိုကာ အပယ်ခံရခြင်း၊ယခင်ရွေးကောက်ပွဲများ တွင် မဲပေးခဲ့သူထောင်ပေါင်းများစွာ မဲပေးခွင့် ပယ်ဖျက်ခံရခြင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာစုဝေးခွင့်များလည်း တားဆီးခံခဲ့ရ သည့်အပြင် ခြိမ်းခြောက်မှုများလည်းကျယ်ပြန့်စွာရှိနေသည်ဟုလီကဆိုသည်။ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်များလက်ခံခြင်း မရှိပါကရွေးကောက်ပွဲလွန်ကာလနှင့်သမ္မတသစ်ခန့်အပ်ရေး၊အစိုးရသစ်ဖွဲ့ စည်းရေးအကြိုကာလတွင်မတည်ငြိမ်မှု နှင့် တင်းမာမှုများရှိလာနိုင်သည်ဟု သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ခုတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

<http://mizzimaburmese.com/article/6727#sthash.rFOTo5Ql.dpuf>

အစိုးရပိုင်ပစ္စည်း မသုံးစွဲရန် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအား ညွှန်ကြားထားကြောင်း ဦးဌေးဦး ပြောကြား

30.10.2015

လက်ရှိအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များမှ ရွေးကောက်ပွဲဝင်မည့်ကြံ့ခိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ မဲဆွယ် စည်းရုံးရာတွင်အစိုးရဌာနဆိုင်ရာပစ္စည်းအဆောင်အယောင်များ မသုံးဖရန်ညွှန်ကြားထားသည်ဟုဦးဌေးဦးမှ မဲဆွယ်စည်းရုံးစဉ် အစိုးရဌာနဆိုင်ရာ အဆောင်အယောင် များ သုံးစွဲနေခြင်းနှင့် ပတ်သက်သည့်မေးမြန်းချက်အပေါ် ဖြေကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ပြောပါသည်။ ယခု အတောအတွင်း နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်တွင် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည့် ကြံ့ခိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီကိုယ်စားလှယ် လယ်/ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီး ဦးမြင့်လှိုင်အား မဲပေးရင်လျှပ်စစ်မီတာပုံးများ ချထားပေးမည်ဟု ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှ ဒေသခံများအား ခေါ်ယူပြောဆိုခဲ့သည်ဟု ကျေးရွာသားများပြောပါသည်။ RFA Burmese

<http://www.rfa.org/burmese/>

မှန်ကန်စွာ မဲထည့်နိုင်သူ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိမည်ဟု အရပ်ဖက်နှင့် ပါတီကိုယ်စားလှယ်များ သုံးသပ်

29.10.2015

လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ကရင်ပြည်နယ်၏ မြို့နယ် ၇ မြို့နယ်ရှိ မဲထည့်ပိုင် ခွင့်ရှိသူများအနက် မှန်မှန်ကန်ကန် မဲထည့်နိုင်မည့်သူမှာ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိမည်ဟု မဲဆန္ဒရှင်ပညာပေးလုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်နေသည့်အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီကိုယ်စားလှယ်အချို့က သုံးသပ်ပြောဆိုသည်။ အကြောင်းမှာ စာမတတ်ခြင်းနှင့် tv ရိုသော မြို့ကြီးများကဲ့သို့ ပညာပေးအစီအစဉ်များ မကြည့်နိုင်ခြင်းကြောင့် တံဆိပ်တုံး မဖွင့် တတ်သူများ ပင် ရှိသည်ဟု KIC သို့ ပြော သည်။ ယခင် ရွေး ကောက်ပွဲတွင် အမှတ်အသား ခြစ်ပေးရုံသာ ဖြစ်ပြီး ယခုတွင် တံဆိပ်တုံးထုရမည်ဖြစ် သောကြောင့် တံဆိပ်တုံးအား နှစ်ကြိမ်ထုပါက ပယ်မဲဖြစ်သွားနိုင်သဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် မှန်ကန်စွာမဲထည့် နိုင်မှုရလဒ်မည်သို့ဖြစ်လာမည်ကို စိုးရိမ်ရကြောင်း ပြောသည်။ အမတ်တစ်ဦးမှလည်း မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများမှာ မဲထည့်ရန် အဆင်သင့်မရှိသေးသည့်အပြင် မဲပညာပေးလုပ် ဆောင်နေသည့် အဖွဲ့များ ဒေသတိုင်းသို့ မရောက်ရှိနိုင် သည့် အတွက် မှန်ကန်စွာ မဲထည့်နိုင်မှုမှာ ရာခိုင်နှုန်း ထက်ဝက် မကျော်လွန်နိုင် ကြောင်းသုံးသပ်ပြောဆိုခဲ့သည်။ ကရင် ပြည်နယ်တွင် တာသီးပုဂ္ဂလနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီ ၁၈ ပါတီမှကိုယ်စားလှယ် လောင်း စုစုပေါင်း ၂၅၆ ဦးရှိပြီး တစ် ပြည်နယ်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေ ၈ သိန်းကျော်ရှိသည်။

<http://kicnews.org/2015/10>

ရွေးကောက်ပွဲ လုပ်မည့်နေ့ မသိသေးသူ မဲဆန္ဒရှင်များ ရှိနေဆဲ

30.10.2015

မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး အတွင်း ရွှေတူးဖော်ရေး လုပ်သားများ အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာ အားနေပြီး တချို့မှာ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည့် ရက်ကိုပင် မသိကြကြောင်းသိရသည်။ ရွေးကောက်ပွဲနေ့ မသိသည့်အပြင်ပါတီများမှလည်း ကုမ္ပဏီသို့ လာခြင်းမရှိဟု ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၇၀၀ ခန့် ရှိသည့် သပိတ်ကျင်း မြို့နယ် ဝက်သေရွာရှိ ထာဝရ ရွှေတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီမှ ကွင်းဆရာ ကိုအိုက်မောင်က ပြောသည်။ သပိတ်ကျင်း မြို့နယ်တွင် မဲဆန္ဒရှင် စုစုပေါင်း ၉၀၀၀၀ ကျော်ရှိရာ ရွှေ့ပြောင်း လုပ်သားများ အပါအဝင် ရက်ပေါင်း ၁၈၀ အတွင်း နေ ထိုင်သူများ လျှောက်ထားနိုင်သည့် ပုံစံ (၃-က) ဖြင့် လျှောက်ထားသူ အရေအတွက် ၁၅၀၀ ခန့် ရှိကြောင်း မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ မဲစာရင်းအရ သိရသည်။

<http://burma.irrawaddy.org/short-news/2015/10/30/98278.html>

PEACE/ARM CONFLICT

ယမန်နေ့ညက တိုက်ပွဲတွင် တပ်မတော်သားအချို့ကျဆုံးမှုရှိ

30.10.2015

SSPP/ SSA အင်အား (၅၀၀) ခန့်သည်အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်နေ့ညနေ (၅:၂၀) မှ စပြီး ဝိန်းကောင်ရှိ တပ်ရင်း ဌာနချုပ်အားပိုင်းပတ်သိမ်းယူရန် ကြိုးစားခဲ့ကာတိုက်ပွဲများပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားပြီး လက်တကမ်းတိုက်ပွဲများအထိဖြစ်ပွားခဲ့ပါသည်။ တိုက်ပွဲသည်ကြာချိန်၅ နာရီရှိခဲ့ပြီး တပ်မတော်မှ ပြန်လည်ခုခံတိုက်ခိုက်နိုင်ခဲ့သည်။

CREDIT Tin Ko Win

[ရန်ကုန်သတင်းစာမျက်နှာများ Facebook](#)